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Ερχονται και τα TEA;
Πονηρά, έρ ιξαν στην «πιθανότητα»  

την επαναφορά των TEA.
Εκαναν ένα τεστ.
Και πρέπε ι να είναι ευχαριστημένοι, 

από τα αποτελέσματα οι νεοδημοκρά- 
τες.

Κανονικά, θα έπ ρ επ ε  να ξεσηκω θεί η 
κοινή γνώμη.

Τα TEA είναι μια μακάβρια σελίδα της 
νεότερης πολιτικής ιστορ ίας μας.

Εγκλήματα έγιναν από τα TEA στην 
επαρχία, όπου κυριάρχησαν.

Δ εν  υπήρχε, στην εποχή των TEA 
(Τάγματα Ασφαλείας...) καμιά πόρτα 
κλειστή για τους «επ ιστρατευμένους».

του NT. ΚΟΥΤΣΟΥΜΗ
Ούτε ο ικογενειακό άσυλο.
Ούτε ιδιωτική ζωή.
Ούτε προσωπική ελευθερ ία .
Αυτά τα TEA, ανέβαζαν και κατέβαζαν  

στην εξουσία όπο ιους ήθελαν.
Και, σ ε  εποχή εκλογών, περνούσαν  

από τα σπίτια μόλ ις σκοτείν ιαζε και έ δ ι
ναν την εντολή:
- Θα ψ ηφ ίσεις τον Τάδε.

Π ο ιος τολμούσε να μην υπακούσει;
Ηταν έτο ιμη  η ρετσ ιν ιά  ότι «είσαι κομ

μουνιστής» Και το τι σήμαινε αυτό  το 
ήξεραν όσοι έζησαν  εκείνη  την εποχή. ..

Την έζησαν  και στέναζαν.
Τη στέναζαν και μερ ικο ί την πλήρω

σαν με φυλακές και μ ε  βασανιστήρια και 
μ ε  ε ξορ ίες  στα ξερονήσια.

TEA, τρία γράμματα, ματωμένα, στο  
σώμα της Ελλάδας.

Αυτά δοκιμάζουν τώρα: αν θα μπορέ
σουν να τα φ έρουν πίσω... Προ ημερών  
ακούστηκε κι αυτό:
- Στην ανάγκη θα χρησιμοποιήσουμε το 
«παλιό σύστημα». Σύστημα, λοιπόν, ή
ταν τα TEA; Είναι αυτό που α ν έφ ερ ε  
δίχως ντροπή, δίχως σεβασμό σ τους α 
γώνες του λαού ένα ς  βουλευτή ς της 
Ν.Δ.

Και από πού εξαπολύθηκε η απειλή;
Από τα Γιάννενα. Από μια περ ιοχή που  

την έχουν καθ ιερώσει θυσ ίες  για την 
πολιτική ελευθερ ία.

Τρίζουν τα κόκαλα εκείνων που πλή
ρωσαν την παρουσία των TEA στην ε 
παρχία.

Και αναρωτιέται κανείς:
- Πού είναι η σεισμική αντίδραση του 
ΠΑΣΟΚ, που έπρ επ ε  να ακολουθήσει το 
θράσος αυτό του Καλογιάννη:

Α ς  μην το ξεχνάμε.
Αυτή τη παθητική στάση του Π Α Σ Ο Κ  

σε αποφάσεις της Δεξιάς, την ε ίχ ε  πλη
ρώσει πολύ το Κίνημα.

Η  Νεολαία του Π Α Σ Ο Κ  που ευτυχώς  
γ ι'αυτή  δεν την έζησε, την εποχή των 
TEA, έχε ι ενημερωθεί: Εχει κάνει κά
ποιο σεμινάριο το κόμμα; Εχει οργανω
θε ί για αντιμετώπιση του... ε νδ εχομ έ
νου να ξαναγυρίσει η εποχή των TEA;

To BAN, της εκλογ ικής προετοιμα- 
j αίας, έχε ι π ιάσει ήδη προειδοποιητικά

ρίχτερ... Ας ετοιμαστούμε..
ί
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Πολιτική
Το κορυφαίο στέλεχος του Κινήματος ΚΩΣΤΑΣ

Αυτή είναι η νέα 
σελίδα του ΠΑΣΟΚ

«Αλλαγή σελίδας, δε σημαίνει ότι διαγράφουμε το παρελθόν, 
ξεχνάμε την πολιτική που ακολούθησε η κυβέρνηση μέχρι σήμερα, 
αδιαφορούμε για τις επιπτώσεις της πολιτικής της. Σημαίνει ότι 
στρέφουμε εμείς την προσοχή μας, σ' αυτό που είναι το σημαντικό 
για τον τόπο και τον ελληνικό λαό».

Την άποψη αυτή διατυπώνει ένα από τα κορυφαία στελέχη του 
ΠΑΣΟΚ, ο Κώστας Σημίτης, σε συνέντευξη εφ' όλης της ύλης, που 
δημοσιεύεται σήμερα στην κυριακάτικη «Α ».

Το μέλος του Ε.Γ. του ΠΑΣΟ Κ απάντησε σε μια σειρά ερωτημά
των των πολιτικών συντακτών της «Α », ΘΑΝΑΣΗ Λ Ο Υ Κ Ο Υ Π Ο Υ - 
ΑΟΥ και ΓΙΩΡΓΟΥ ΤΣΙΡΟΓΙΑΝΝΗ, που καλύπτουν όλο το φάσμα της 
επικαιρότητας.

Ο Κώστας Σημίτης, στη συνέντευξή του στην «Α », αναφέρεται 
επίσης στο τεχνητό δίλημμα «εκσυγχρονιστών - λαϊκιστών» και α
πορρίπτει τις διαχωριστικές γραμμές, τις οποίες κάποιοι επιχείρη
σαν να επιβάλουν στο ΠΑΣΟΚ.

Η συνέντευξη του Κώστα Σημίτη στην «Α» έχει ως εξής:

ΕΡ.:Λίγες μέρες μετά το Νταβάς - 2 και τη συσσωρευμένη πείρα επί 
των ελληνοτουρκικών σχέσεων και πώς εξελίχθηκαν αυτές, θεωρεί
τε ότι ο ελληνισμός μπορεί να αντιμετωπίσει τον τουρκικό επεκτατι
σμό με όρους οικονομικής υπεροχής ή εν γένει καλής γειτονίας και 
οικονομικής συνεργασίας;

ΑΠ.:0 τουρκικός επεκτατισμός αποτελεί μόνιμο μέτωπο αντι
παράθεσης με τον ελληνισμό, και παίρνει νέες διαστάσεις μετά τη 
διάλυση της Σοβιετικής Ενωσης αλλά και την έυθραστη κατάσταση 
στη Μέση Ανατολή.

Είναι σαφές ότι η Τουρκία αναζητά να κατοχυρώσει ένα ηγεμονι
κό ρόλο στην ευρύτερη περιοχή, προσφέροντας το ρόλο του 
επιτηρητή χωροφύλακα στην περιοχή, στις ΗΠΑ. Τι κάνουμε ε 
μείς;

Η  ελληνική εθνική στρατηγική πρέπει να κινηθεί σε δύο κατευ
θύνσεις. Η μία είναι η ενίσχυση του εσωτερικού μετώπου, δηλαδή 
η δημιουργία μιας ανταγωνιστικής οικονομίας ενός αποτελεσματι
κού κράτους, μιας ισχυρής κοινωνίας.

Η δεύτερη κατεύθυνση αφορά την εξωτερική πολιτική. Η ελλη
νική πολιτική πρέπει να καταδείξει ότι ο ηγεμονισμός της Τουρ
κίας δεν αποτελεί μόνο απειλή κατά των εθνικών συμφερόντων 
μας αλλά νέα εστία αποσταθεροποίησης σε όλη την περιοχή.

Το απλοϊκό επιχείρημα της Τουρκίας, του τοποτηρητή χωροφύ
λακα στη νέα τάξη πραγμάτων, εγκυμονεί κινδύνους αναφλέξεων.

Η Ευρώπη πρέπει να καταλάβει ότι θα έρθει αντιμέτωπη σύντο
μα με μια πολιτική πραγματικότητα, της οποίας οι αρχές και οι 
αξίες είναι ξένες ή αντίθετες από εκείνες που συγκροτούν τον 
ευρωπαϊκό πολιτισμό, την οικοδόμηση της ευρωπαϊκής ενοποίη
σης.

Πρέπει να καταδείξουμε ότι το πρόβλημα δεν είναι ελληνικό 
μόνο, αλλά και ευρωπαϊκό. Και πολλοί από τους Ευρωπαίους το 
ξέρουν, απλώς βολεύονται πίσω από την ελληνοτουρκική αντιπα
ράθεση.

ΕΡ.: Οι περισσότεροι συμφωνούν ότι η αλλαγή πορείας στην Οικο
νομία είναι θέμα ψυχολογίας, προοπτικής και οράματος. Η πολιτική 
αυτής της κυβέρνησης μπορεί να εμπνεύσει κάτι ανάλογο;

ΑΠ.: Η πολιτική αυτής της κυβέρνησης όχι μόνο δενδιαπνέεται 
από κάποιο όραμα για την ελληνική κοινωνία, αλλά δεν δημιουργεί 
τις προϋποθέσεις για να ελπίζει κανείς ότι υπάρχει προοπτική 
εξόδου από την κρίση.

Η κυβέρνηση έχει χάσει την αξιοπιστία της, ακόμη και απέναντι 
σ ' αυτούς που την εξέλεξαν. Είναι κοινή πεποίθηση ότι τα μέτρα 
δεν στηρίζονται σε πρόγραμμα, ότι έχουν εισπρακτικούς σκοπούς 
και την εξυπηρέτηση των πελατειακών εξαρτήσεων των φίλων της 
Νέας Δημοκρατίας.

ΕΡ.: Τα μέτρα των οικονομικών υπουργών και κύρια των Ανδριανό- 
πουλου - Παλαιοκρασσά συμβάλλουν κατά τη γνώμη σας στον εκσυγ
χρονισμό; Μπορούν να συμβάλουν στη βελτίωση των μακροοικονομι
κών μεγεθών;

• Εκσυγχρονι
στές και λαϊκι- 
οπτές: Ο διαχω
ρισμός είναι 
στις πολιτικές 
αν όμως το ερώ
τημα θέτει δια· 
χωριστικές 
γραμμές μεταξύ 
προσώπων, δεν 
συμφωνώ...

• θέλουμε πιο 
ισχυρή αντιπο
λίτευση μιά 
αντιπολίτευση 
όχι διαμαρτυ
ρίας αλλά ενός 
συγκρουομέ- 
νου, με επιχειρή
ματα λόγου

• Σήμερα κατε
βαίνουμε ένα - 
ένα τα σκαλιά 
της υποβόθμι- 
σης μας σ ένα 
διεθνές περι
βάλλον, που τρέ
χει, εκμεταλλεύ
εται ευκαιρίες 
και συμμετέχει 
στη διαμόρφω
ση μιας νέας 
Ευρώπης

ΑΠ.: Τα μέτρα των οικονομικών υπουργών δεν μπορούν να 
συμβάλουν στον εκσυγχρονισμό, γιατί η Ν.Δ. δεν είναι σε θέση να 
κάνει εκσυγχρονισμό. Η Ν.Δ. μιλά για εκσυγχρονισμό αλλά δια
στρέφει την έννοια. Ο εκσυγχρονισμός είναι κοινωνική έννοια.

Στην κυβερνητική παράταξη δεν υπάρχει σχεδιασμός οικονομι
κής πολιτικής, δεν υπάρχει συντονισμός μέτρων και ούτως ή 
άλλως δεν υπάρχει η παράμετρος της κοινωνικής δικαιοσύνης, 
που διατρέχει όλες τις πολιτικές του ΠΑΣΟΚ.

Η αποσπασματική βελτίωση του ενός ή του άλλου μακροοικονο
μικού μεγέθους που προβάλλει η Ν.Δ. από μόνη της δεν λέει 
τίποτα, αν οι εξελίξεις αυτές δεν εντάσσονται σ' ενα γενικότερο 
πλαίσιο που να μπορεί να εξασφαλίσει την ανάπτυξη της Οικονο
μίας και της κοινωνίας μας.

Η Ν.Δ. είναι και θα παραμείνει συντηρητική. Ο εκσυγχρονισμός 
είναι έννοια προοδευτική, συνδεδεμένη με το ΠΑΣΟΚ

ΕΡ.: Η συναίνεση, όπως την αντιλαμβάνεστε εσείς, μπορεί να ση
μαίνει και σχηματισμό οικουμενικού τύπου κυβέρνησης, όπως πρό- 
τεινε ο ακαδημαϊκός Αγγελος Αγγελόπουλος;

ΑΠ.: Η  πολπική της Ν.Δ. έχει φρονήσει να ανατρέψει κάθε

προϋπόθεση συναίνεσης που θεωρητικά πρέπει να υπάρχει ως 
πολιτική παράμετρος στις πολιτικές εξελίξεις ή σταμείζονα θέμα
τα.

Συναίνεση δεν μπορεί ούτως ή άλλως να είναι συγκατάθεση ή 
πρόσχημα για τη νομιμοποίηση της -αντιλαϊκής - πολιτικής της 
Ν.Δ.

Μ ε τα δεδομένα της πολιτικής της Ν.Δ., και ένα οικουμενικό 
σχήμα δεν θα μπορούσε να οδηγήσει σε αποτελεσματική και 
βιώσιμη πολιτική.

Διάλογος, συνεννόηση ή και πραγματική συναίνεση πρέπει να 
ξεκινήσει πρώτα από τη βάση, από τους ίδιους τους εργαζόμε
νους, να ωριμάσει και να καρποφορήσει στις κοινωνικές δυνάμεις 
κατά την αντιμετώπιση των θεμάτων που τις αφορούν.

Οι πολιτικές και κοινωνικές προϋποθέσεις καθιστούν μια τέτοια 
διαδρομή στον προοδευτικό χώρο επιτακτική, όσο δύσκολη κι αν 
φαίνεται.

ΕΡ.: Πολλοί υποστηρίξουν πως μετά από 15-20 μήνες με κυβέρνηση 
Ν.Δ., η πορεία δεν θα είναι ανατρέψιμη στους τομείς των εθνικών 
θεμάτων και της Οικονομίας. Ισχύειαυτό; Και αν ναι, έχει υποχρέωση 
το ΠΑΣΟΚ να παλέψει για εκλογές;

ΑΠ.: Η πορεία πράγματι διαγράφεται ιδιαίτερα ανησυχητική και 
ας ελπίσουμε ότι στα εθνικά θέματα δεν θα συμβεί το χειρότερο.

Αυτό που είναι όμως βέβαιο, είναι ότι πορευόμαστε χωρίς εθνι
κή στρατηγική και κάθε τόσο θα συμβαίνει ένας φαινομενικά τυ
χαίος κραδασμός, που θα προσηθεται στην αλυσίδα της περιθω
ριοποίησής μας.

Συνέντευξη στους: 
Θ Α Ν Α Σ Η  Λ Ο ΥΚ Ο Π Ο ΥΛ Ο  

ΓΙΩΡΓΟ  ΤΣΙΡΟΓΙΑΝΝΗ

Κατεβαίνουμε ένα - ένα τα σκαλιά της υποβάθμαής μας σ ' ένα 
διεθνές περιβάλλον που τρέχει, εκμεταλλεύεται ευκαιρίες, συμ
μετέχει στη διαμόρφωση μιας νέας Ευρώπης. Πρέπει ν' αφυπνι
στούμε και ν " αντιδράσουμε.

Να παλέψουμε για εκλογές; Ναι, αλλά αυτό από μόνο του αρκεί 
να πειστεί η Ν.Δ. να κάνει εκλογές; Πώς καταρρέει μια κυβέρνη
ση, όταν το Σύνταγμά μας ουσιαστικά αφήνει την απόφαση αυτή 
στον πρωθυπουργό;

Πρέπει να παλέψουμε για να δώσουμε στην κοινωνία ένα και
νούργιο όραμα και την ετοιμότητα να το υλοποιήσει όσο πιο γρήγο
ρα γίνεται.

ΕΡ.: Το δίλημμα εκσυγχρονιστές - λαϊκιστές είναι πραγματικό κατά 
τη γνώμη σας;

Ενας ανάλογος διαχωρισμός μπορεί να έχει τόσο ισχυρά χαρακτη
ριστικά που να «σημαδεύει» την πορεία του ΠΑΣΟΚ;

ΑΠ.: Ο τρόπος που βάζετε το ερώτημα θέτει διαχωριστικές 
γραμμές μεταξύ προσώπων και γ ι' αυτό δεν συμφωνώ με τον 
τρόπο που μπαίνει.

Το δίλημμα είναι πραγματικό, στο μέτρο που αφορά πολιτικές 
επιλογές και πρακτικές.

Κανείς δεν γεννήθηκε ούτε εκσυγχρονιστής ούτε λαϊκιστής. 
Ομως, επιλογές πρέπει να κάνουμε. Πολιτικές επιλογές. Και να 
σκεφτούμε νηφάλια με ποιες πολιτικές μπορούμε να προσδιορί
σουμε αποφασιστικά τις πολσικές και κοινωνικές εξελίξεις του 
τόπου μας στην επόμενη δεκαετία, με ποιες επιλογές θα ξαναγί- 
νουμε κόμμα εξουσίας. Το θέμα είναι πώς συσπειρώνουμε το λαό 
για να γίνουμε κυβέρνηση και να ασκήσουμε εξουσία.

Ο χρόνος στην αντιπολίτευση πρέπει να είναι χρόνος προετοι
μασίας και προβληματισμού και όχι απλής αναμονής για το πότε θα 
πέσει η Ν.Δ.

Πρέπει να δουλέψουμε όλοι στην κατεύθυνση αυτή που περιέ- 
γραψα στην προηγούμενη απάντησή μου, διαφορετικά φοβάμαι 
ότι το ΠΑΣΟΚ, και όταν έρθει στην εξουσία, θα κινδυνεύει να 
φθαρεί οριστικά, απέναντι στις αναμονές και τις ελπίδες της 
κοινωνίας μας.

Το πρόβλημα συνεπώς δεν είναι το πώς χαρακτηρίζονται οι 
διάφορες τάσεις που αναπόφευκτα υπάρχουν σε ένα τόσο μεγάλο 
κόμμα, αλλά πώς κάνουμε το κόμμα αποτελεσματικό στη δράση 
του, τόσο στην αντιπολίτευση όσο και στην κυβέρνηση. Αυτό 
πρέπει να μας απασχολεί.

ΕΡ.: Με ποιο τρόπο το ΠΑΣΟΚ μπορεί να επισπεύσει την προσφυγή 
στη λαϊκή ετυμηγορία;

ΑΠ.:- Μια πιο ισχυρή αντιπολίτευση.
- Μια αντιπολίτευση όχι της διαμαρτυρίας αλλά του ουγκροτη 
νου με επιχειρήματα λόγου.
- Ενα ΠΑΣΟΚ στο οποίο μπορεί να προσβλέπει με εμπιστοτ· 
μόνο η βάση του ΠΑΣΟΚ αλλά και η ευρύτερη κοιν*■ ·»«'
- Ενα ΠΑΣΟΚ της επικοινωνίας και της αυσπείρω 
των εργαζομένων και όχι ένα ΠΑΣΟΚ της πό> 
λύτητας.
- Ενα ΠΑΣΟΚ της εσωτερικής δπυσ«
- Ενα ΠΑΣΟΚ για την επόμεν-
- Μια εθνική στρατηγική γ  
εκσυγχρονισμό 7τ>γ

Μόνο έ τα  μ ’’ν .
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εκλογές, να συνδράμει ύλη η κοινωνία το αίτημά μας.

ΕΡ.: Πιστεύετε ότι υπάρχουν περιθώρια για συνεννόηση κυ
βέρνησης - αντιπολίτευσης σε ζητήματα εθνικής στρατηγι
κής;

ΑΠ.: Η  κυβέρνηση δεν έχει εθνική στρατηγική. Δεν έχει διαγρά
ψει μακροπρόθεσμους στόχους τους οποίους επιδιώκει, δεν έχει 
αποσαφηνίσει τα μέσα με τα οποία θέλει να προωθήσει τα εθνικά 
συμφέροντα.

Πολιτική της κυβέρνησης είναι η συγκάλυψη, η δημιουργία 
τετελεσμένων, χωρίς να υπάρχει διαφάνεια στην πορεία της πολι
τικής της. Παράδειγμα είναι το Νταβάς. Το Νταβάς δεν ήρθε 
τυχαία, σίγουρα υπάρχουν προαυνεννοήσεις, τόσο μεταξύ της 
Ελλάδος και της Τουρκίας, αλλά κυρίως με τις ΗΠΑ. Κανείς δεν 
ξέρει τι αφορούν οι προαυνεννοήσεις αυτές, πού έχουν καταλήξει 
και ποιες είναι οι επιδιώξεις. Οταν λοιπόν από την κυβερνητική 
πλευρά η επιδίωξη είναι να εφαρμοστούν πολιτικές, χωρίς να 
έχουν διευκρινιστεί απέναντι στα κόμματα της αντιπολίτευσης οι 
στόχοι και οι επιδιώξεις, δεν είναι δυνατόν τα κόμματα της αντιπο
λίτευσης να παρέχουν συγκαταθέσεις ή να συνεργάζονται στην 
εφαρμογή αυτών των πολιτικών.

θα πρέπει να αλλάξει ριζικά η στάση της κυβέρνησης, γα  να 
υπάρξει μια κοινή άποψη, που πιστεύω ότι στα θέματα εθνικής 
στρατηγικής είναι σκόπιμη.

ΕΡ.: Πώς χαρακτηρίζετε τα φορολογικά μέτρα που πήρε 
πρόσφατα η κυβέρνηση;

ΑΠ.: Ενα μέτρο οικονομικό μπορεί να είναι τεχνικά σκόπιμο, και 
τεχνικά άρτιο. Μπορεί παρόλα αυτά να είναι αναποτελεσματικό, αν 
δεν εντάσσεται σε μ α  επεξεργασμένη πολπική, αν το οικονομικό 
κλίμα είναι αρνητικό. Τα φορολογικά μέτρα τα οποία πήρε η κυβέρ
νηση, ήρθαν ένα μήνα περίπου μετά τον προϋπολογισμό. Βρίσκο- 

'νται σε ολοκληρωτική αντίθεση με τον προϋπολογισμό αυτό. Υ
πενθυμίζω ότι η κυβέρνηση είχε δαβεβαιώσει τη Βουλή για την 
ορθότητα των υπολογισμών της και είχε επίσης διαβεβαιώαει ότι οι 
εισπράξεις θα πραγματοποιηθούν με τις πολπικές που φ χε δια
γράψει αρχές Δεκεμβρίου.

Εκπληκτοι οι Ελληνες και στη συγκεκριμένη περίστωά 
χειρηματίες διαπιστώνουν ότι τα όσα έχουν λεχθεί το Δέ 
δεν ισχύουν το Γενάρη. Αυτό βεβαίως δε συμβάλει στη δημιουργία 
ενός καλού οικονομικού κλίματος. Αυτό δημιουργεί αβεβαιότητα, 
είναι φυσικό να διερωτώνται όλοι αν τα οικονομικά αυτά μέτρα 
πρόκεπαι να πορθούν έτσι όπως αναγγέλθηκαν, αν θα έχουν αυτά 
τα αποτελέσματα τα οποία αναγγέλθηκαν, αν θα συμβόλου στη 
μείωση των ελλειμμάτων. Είναι σωστή η μείωση των φορολογικών 
συντελεστών αλλά, προπαντός η κυβέρνησή, θα έπρεπε να ελα
φρύνει τη θέση εκείνων που έχουν χαμηλότερα εισοδήματα, που 
η θέση τους ως γνωστόν επιβαρύνεται Είναι σωστό να υπάρξει 
φόρος στη σημερινή συγκυρία που αφορά τις περιουσίες, αλλά 
δεν είναι σωστό, ο φόρος αυτός να θίγει αδιάκριτα και εκείνους 
που έχουν πολλά και εκείνους που έχουν ελάχιστα. Δεν υπάρχει 
στην κυβερνητική πολιτική ένας σωστός προγραμματισμός, δεν

-’άρχει επιδίωξη κοινωνικής δικαιοσύνης, γ ι" αυτό και τα μέτρα 
πρόκειται να βελτιώσουν την κατάσταση.
'  : κ. Σημίτη, επειδή η κυβέρνηση φέρεται αποφασισμέ- 

περάσει την πολιτική της με πράξη νομοθετικού πε- 
ένου, μπορείτε να μας πείτε τι θα σημάνει μια τέτοια

V) νομοθετικού περιεχομένου, πρώτα α π ' όλα, θα είναι 
"νώρηαη της κυβέρνησης. Είχε αναγγείλει, όταν άρχισε 

ποιητική πολιτική, ότι δεν πρόκειται ποτέ με νομοθε- 
'■ώξει τον περιορισμό της αύξησης των εισοδη

ματικού περιεχομένου θα δείξει και την 
Ί  μια πολιτική, η οποία κατανέμει με 

• στους Ελληνες. Η πρόοδος του 
λιάσεις να είναι αποτέλεσμα 

ότες και στους εργαζό- 
ν  σηματοδοτεί την 

" ΐε  προ πολλούι
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50% κάτω τα τεκμήρια 

για την αγορά αυτοκινήτων
Μειώνονται τα τεκμήρια για την αγορά 

αυτοκινήτου.
Από τις εξωπραγματικές προτάσεις 

της ομάδας Κουτρουμπή, η μείωση θα 
είναι της τάξης του 50%.

Συγκεκριμένα, σύμφωνα με διασταυ
ρωμένες πληροφορίες, το τεκμήριο για 
την αγορά Ι.Χ. 1600 κυβικών θα είναι
1.950.000 δραχμές, δηλαδή για να αγο
ράσει κανείς ένα αυτοκίνητο 1600 κυβι
κών, πρέπει να έχει δηλωμένο εισόδημα
1.950.000 δρχ.Και σ υ ν υ π ευ θ υ ν ό τ η ς

Εξάλλου, μέσα στις επόμενες μέρες η 
ηγεσία του υπουργείου Οικονομικών κα
ταλήγει στα μέτρα για την πάταξη της 
φοροδιαφυγής, τα οποία θα συμπεριλη- 
φθούν στο φορολογικό νομοσχέδιο που 
ως το τέλος του μήνα θα κατατεθεί στη 
Βουλή.

Η σκέψη είναι να καθιερωθούν πολύ 
σκληρές διατάξεις, ώστε, όπως χαρακτη
ριστικά λένε παράγοντες του περιβάλλο

ντος Παλαιοκρασσά, το κόστος της φορο - 
διαφυγής να είναι πολύ ακριβό...

Οι προτάσεις που συίητούνίαι είναι:
- Κατάσχεση διακινούμενων εμπορευμά
των χωρίς να συνοδεύονται αήό φορολο
γικά στοιχεία (τιμολόγιο, δελήο αποστο
λής κ.λπ.). |
- Κλείσιμο επιχειρήσεων και καταστημά
των λόγω φοροδιαφυγής, που θα διαπι
στώνεται από τη μη δήλωση εισόδων ή 
αγορών. ,
- Δήμευση περιουσιακών στοιχείων.
- Κατάργηση του τραπεζικού απρρρήτου 
για μεγάλες υποθέσεις φοροδιαφυγής 
(όπως περιπτώσεις Ζάχαρη κ.λπ ).
- Απαγόρευση μεταβίβασης ακινήτων, με
τη μη χορήγηση από τις Εφορίες τόυ σχε
τικού πιστοποιητικού, απαραίτητου για να 
προβεί ο συμβολαιογράφος στη μέταβί- 
βαση. >,

Συζητείται ακόμη και η πρόταση για την 
καθιέρωση ευθύνης του καταναλωτή, για 
να υποχρεωθεί να ζητάει την έκδοση τι
μολογίου ή απόδειξης.

Το μέτρο αυτό είχε συζητηθεί και επί 
ΠΑΣΟΚ, αλλά απορρίφθηκε λόγω της α
ναστάτωσης που θα προκαλούσε.

Την ίδια μάλλον τύχη θα έχει και σήμε
ρα.

Στο μεταξύ, εισόδημα μέχρι 1.800.000 
δεν θα υπόκειται σε κανένα φόρο.

Βέβαια, το ποσό αυτό πολύ απέχει από 
τις εξαγγελίες του πρωθυπουργού το Σε
πτέμβριο στη Θεσσαλονίκη.

Τότε είχε... προαναγγείλει ότι εισόδη
μα μέχρι 2.800.000 θα είναι αφορολόγη
το...

Ομως και εκείνη η υπόσχεση είχε την 
ίδια τύχη με τις... νέες ιδέες...

Ικανοποίηση, πάντως, υπάρχει στην η
γεσία του υπουργείου Οικονομικών για 
την απόδοση του νέου μηχανισμού ελέγ
χου.

Λέγεται συγκεκριμένα, ότι μέσα στο 
τελευταίο δίμηνο ελέγχθησαν 35.000 μι- 
κρομεσαίες επιχειρήσεις και εντοπίστη
καν έσοδα 25 δισεκατομμύρια που θα φο- 
ροδιέφευγαν.

σήμερα οχι μονο 
σιγουριά με ιην
ταμειακή μηχανή1 »
ΟΐϊνβΗί
αλλά και...
Π Ε Ν Τ Ε  (5 ) Α Τ Ο Κ Ε Σ  
Μ Η Ν ΙΑ ΙΕ Σ  Δ Ο Σ Ε ΙΣ
των 35.000 δρχ*

* ΠΛΕΟΝ Φ.Π.Α.

• Ευρωπαϊκή τεχνολογία
• Ανθεκτική κατασκευή
• Διπλός εκτυπωτής
• Εύκολος προγραμματισμός

OLIVETTI HELLAS Α.Ε.
Λεωφ. Συγγρού 236 - Αθήνα 176 72 
Τηλ.
Tlx: - Fax:
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Αυτή είναι η νέα σελίδα του ΠΑΣΟΚ
ΣΥΝΕΧΕΙΑ από τη σελ. 3

ΕΡ.: Ενα άλλο θέμα που προκύπτει, είναι η ενδοκυβέρνητι- 
κή πολιτική για τη μείωση των επιτοκίων.

Οι τραπεζίτες θέλουν πρώτα μείωση των επιτοκίων κατα
θέσεων, ενώ το αντίθετο φαίνεται να υποστηρίζει η κυβέρ
νηση. Ποια είναι η σωστή κατεύθυνση;

ΑΠ.: Ολο αυτό το θέμα μου φαίνεται τεχνητό. Οι κύριες τράπε
ζες εξαρτώνται από το Δημόσιο. Αν η κυβέρνηση πραγματικά 
ήθελε να μειώσει τα επιτόκια, δεν είχε παρά να δώσει σχετικές 
εντολές. Το κόστος του χρήματος είναι πράγματι πολύ υψηλό. Το 
κόστος του χρήματος θα μπορούσε να μειωθεί, αν η Τράπεζα της 
Ελλάδος έπαιρνε συγκεκριμένα μέτρα, σε σχέση με τα ποσά με τα 
οποία είναι υποχρεωμένες οι τράπεζες να καταθέτουν στην Κ ε
ντρική Τράπεζα. Δεν το κάνει. Πιστεύω ότι το όλο θέμα προέκυψε 
από αδυναμίες αχεδιασμού του κυβερνητικού επιτελείου. Το όλο 
θέμα είναι εικονικό.

ΕΡ.: κ. Σημίτη, και σεις είχατε εφαρμόσει μια σταθερο
ποιητική πολιτική και οι επικρίσεις που προέρχονται από το 
κυβερνητικό στρατόπεδο είναι ότι δεν διέφερε τίποτα από 
τη σημερινή πολιτική.

ΑΠ.: Το ΠΑΣΟΚ είχε εφαρμόσει από το 1985 μέχρι το 1987 
πράγματι μια σταθεροποιητική πολιτική. Αλλά η πολιτική αυτή ήταν 
πολύ διαφορετική α π ' αυτή που εφαρμόζεται σήμερα. Θα σταθώ 
σε τρία βασικά σημεία:

Πρώτον, τότε υπήρχε εμπεριστατωμένος σχεδιασμός, γ ι' αυτό 
και η πολιτική απέδωσε μέσα σε δύο χρόνια Σήμερα έχουν περά
σει δύο χρόνια κυβερνητικής πολιτικής και το κεντρικό πρόβλημα 
της Οικονομίας, οι μεγάλες δαπάνες του Δημοσίου δεν έχουν 
λυθεί. Τα ελλείμματα παραμένουν, παρά την κυβερνητική πολιτι
κή, στο ίδιο ύψος που ήσαν όταν ήρθε στην κυβέρνηση η Νέα 
Δημοκρατία. Το δεύτερο σημείο που διέφερε η δική μας πολιτική 
ήταν ότι επιδιώκαμε συνειδητά να περιορίσουμε τις επιπτώσεις 
στο εισόδημα και στη ζωή των εργαζομένων.

Αναφέρω ενδεικτικά ότι στη διάρκεια της διετίας του ΠΑΣΟΚ  
δεν αυξήθηκε ο αριθμός των ανέργων. Τώρα έχει αυξηθεί ο αριθ
μός των ανέργων και όπως προβλέπουν οι διεθνείς οργανισμοί, το 
ποσοστό της ανεργίας θα φτάσει τα επόμενα δύο χρόνια το 11 % 
των απασχολούμενων. Ενα ποσοστό ρεκόρ. Θέλω επίσης να τονί
σω ότι η μείωση του εισοδήματος των εργαζομένων δεν υπήρξε τα 
δύο χρόνια του ΠΑΣΟΚ τόσο μεγάλη όσο είναι τώρα.

Το τρίτο σημαντικό σημείο είναι ότι τότε επιδιώξαμε να δημιουρ
γήσουμε τις προϋποθέσεις για μια γρήγορη ανάκαμψη. Τα μέτρα 
στόχευαν και στην ανάπτυξη. Θα αναφέρω ενδεικτικά ότι βοηθή
σαμε σημαντικά την ανταγωνιστικότητα των επιχειρήσεων και γ ι' 
αυτό περιορίσαμε τη διείσδυση των ξένων επιχειρήσεων στην 
ελληνική αγορά και αυξήσαμε τις ελληνικές εξαγωγές. Πήραμε 
όμως και άλλα μέτρα, τα οποία οδήγησαν μετά από ενάμοη χρόνο 
σε αύξηση των επενδύσεων, σε σχέση με τα προηγούμενα χρόνια. 
Αν δούμε τους αντίστοιχους αριθμούς σήμερα, δια διαπιστώσουμε 
στασιμότητα. Δεν πρέπει λοιπόν να συγχέουμε το γεγονός ότι η 
οικονομική πολιτική χρησιμοποιεί τα ίδια τεχνικά μέσα με την ουσία 
της πολιτικής. Η ουσία της πολιτικής επί ΠΑΣΟΚ υπήρξε πολύ 
διαφορετική.

ΕΡ.: Ος προς την αναγκαιότητα ή και την ορθότητα της επιλο
γής του ΠΑΣΟΚ, να υπάρξει μια πολιτική πανστρατιά για τη θ' 
Αθήνας, εσείς τι λέτε;

ΑΠ.: Η δημοκρατία, αν θέλουμε να λειτουργήσει, απαιτεί ο λαός να 
εκφράζει τη γνώμη του, να συμμετέχει στη λήψη των αποφάσεων, να 
έχει τη δυνατότητα να αποδοκιμάζει ή να επιδοκιμάζει μια πολιτική. Οι 
εκλογές στη Β ' Αθήνας είναι εκλογές οι οποίες δίνουν τη δυνατότη

τα στους πολίτες αυτής της περιφέρειας, η οποία είναι η σημαντικό
τερη στην Ελλάδα, να εκφράσουν την άποψή τους για την πολιτική 
που ακολουθείται.

Η άποψη ότι οι εκλογές είναι άκαιρες, ότι κοοτίζρυν χρήματα, ότι 
δεν θα πρέπει να προβούμε σε πολιτικές αναμετρήσεις, είναι άποψη 
η οποία ξεχνά ότι το πολίτευμα για να είναι ζωντανό, για να έχουμε 
δημοκρατική λειτουργία, πρέπει να δίνει τη δυνατότητα στους ψηφο
φόρους, στον κόσμο να εκφράοει τη θέλησή του.

ΕΡ.: Υπάρχει η εκτίμηση ότι η αλλαγή σελίδας που εξήγγειλε 
στην πρόσφατη συνέντευξή του ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ θα 
σημάνει ίσως μια οπισθοδρόμηση στην αντιπολιτευτική τακτική 
και πρακτική του Κινήματος.

ΑΠ.: Τα ερωτηματικά για την αλλαγή της σελίδας δεν είναι κατανοη
τά. Η Ν.Δ. επιδιώκει να περιορίσει την πολιτική αντιπαράθεση σε 
θέματα προσωπικά, στις επιπτώσεις της δίκης, οτα δήθεν σκάνδαλα. 
Δεν την ενδιαφέρει να επεκταθεί η πολιτική αντιπαράθεση στα βασικά 
προβλήματα του τόπου. Την οικονομική και κοινωνική κρίση, τα εθνικά 
θέματα. Γιατί, αν επεκταθεί ο ' αυτά τα θέματα, θα φανεί η έλλειψη 
πολιτικής της, οι αρνητικές επιπτώσεις που έχουν οι «νέες ιδέες» 
της στην πρόοδο του τόπου.

Εμείς, στο ΠΑΣΟΚ, δεν έχουμε κανένα συμφέρον να περιοριστού
με στη συζήτηση εκείνων των θεμάτων τα οποία επιλέγει η Ν.Δ. Δεν 
έχουμε κανένα λόγο να κάνουμε προσωπικά προβλήματα τα θέματα 
τα σχετικά με τη δίκη, τα προβλήματα και τη διαχείριση του ενός ή του 
άλλου οργανισμού, που πιστεύει σημαντικά η Ν.Δ. κύριο θέμα της 
δικής μας πολιτικής. Αν θέλουμε να διαμορφώσουμε μα  διαφορετική 
κοινωνία, αύριο πρέπει να στρέψουμε την προσοχή του ελληνικού 
λαού οε ό,τι είναι σημαντικό, και γύρω απ ’ το σημαντικό αυτό να 
γίνουν συζητήσεις. Η άλλη σελίδα δεν σημαίνει ότι διαγράφουμε το 
παρελθόν, ξεχνάμε την πολιτική που ακολούθησε η κυβέρνηση μέχρι 
σήμερα, ότι αδιαφορούμε για τις επιπτώσεις της πολιτικής της. Σημαί
νει ότι στρέφουμε εμείς την προσοχή μας σ' αυτό που είναι το 
σημαντικό για τον τόπο και αφορά τον ελληνικό λαό.

Η διαλεκτική 
δεν ωφελεί

ΣΥΝΕΧΕΙΑ από τη σελ. 5
Και αυτό, γιατί το όνομα υπήρχε 
εδώ και χρόνια ως Δημοκρατία 
της Γιουγκοσλαβίας και γιατί ε ί
ναι δύσκολο να προσδιορίσουν 
άλλοι, την ονομασία ενός κρά
τους. Ομως, θα ήταν διατεθει
μένοι οι ευρωβουλευτές, να υ
ποστήριζαν μια παραλλαγή του ο
νόματος. Κατανοούν τη δική μας 
ευαισθησία και την ανάγκη να υ
πάρξουν απόλυτες εγγυήσεις 
των συνόρων.

ΕΡ: Κάνετε εκστρατεία ενημέ
ρωσης των συναδέλφων σας, πάνω 
σ’ αυτό το θέμα;

ΑΠ: Βεβαίως κάνουμε και θα 
συνεχίσουμε να κάνουμε. Η  ενη
μέρωση αυτή την ώρα αποδίδει 
περισσότερο με μια προσωπική 
επαφή και λιγότερο με μια καθο
λική εκστρατεία.

ΕΡ: Πώς αντέδρασαν οι ευρω
βουλευτές στην αθώωση του Αν. 
Παπανδρέου;

Η  Αριστερά, έτσι 
κι αλλιώς θα βγεί 

... ωφελημένη!
ΣΥΝΕΧΕΙΑ από τη σελ. 7

απάθεια.
ΕΡ: Και κάτι τελευταίο, κε Βούτση. Εχε

τε - και δημόσια - εκφράοει την πρόθεση 
να υπάρξει προσέγγιση και συνεργασία 
σας, όχι με το «Συνασπισμό» ως σύνολο, 
αλλά με δυνάμεις οι οποίες, είτε βρίσκο
νται εντός είτε εκτός ΣΥΝ, έχουν «συγ
γενή» με το δικό σας «προβληματισμό». 
Αν, ωστόσο, σας ζητούσε κανείς να πείτε 
ποιες δυνάμεις της οργανωμένης Αρι
στερός δεν συμπεριλαμβάνονται στις 
προαναφερόμενες, τι θ' απαντούσατε;

Ν.Β. Ο χώρος της Αριστερός πέραν 
του ΚΚΕ που αυτοπεριχαρακώθηκε ιδεο
λογικά και πολιτικά με το τελευταίο ,ου 
συνέδριο και του ΠΑΣΟΚ που διανύει τη 
δίκιά του ιστορική διαδρομή στην κοίτη

της σοσιαλδημοκρατίας, είναι ένας χώ
ρος πλούσιος στη διαφορετικότητά του 
και την κριτική - ανανεωτική, όσο και αντι
φατική φυσιογνωμία που τον χαρακτηρί
ζει. Δεν θέλουμε να αποκλείσουμε εκ 
των προτέρων κανέναν που ανήκει σ' αυ
τόν το χώρο, η πρόκληση, που είναι πρό
κληση των καιρών, και όχι απλώς ένα στοι
χείο της δικιάς μας πρότασης είναι να 
αναλάβουμε από κοινού την πρωτοβουλία 
με όσες δυνάμεις ή άτομα εντεταγμέ- 
νους ή ανένταχτους στον ΣΥΝ, τους Οι- 
κολόγους, δυνάμεις της εξωκοινοβου
λευτικής Αριστερός κ.λπ., για να διαμορ
φώσουμε συγκλίσεις και ένα θετικό κλίμα 
για συγγενείς αναζητήσεις σε όλα τα επί
πεδα. Η πράξη και η ίδια η ζωή θα δείξουν 
το εύρος και την ουσία αυτής της συγγέ
νειας αλλά και τα όρια και την ειλικρίνια 
των σημερινών δυνάμεων της Αριστερός 
και της Οικολογίας. Θα είναι δηλαδή μια 
διαδικασία, είτε έτσι - είτε αλλιώς, ωφέλι
μη και γι' αυτό θα πρέπει να αποφορτι- 
σθεί από κάθε στοιχείο ηγεμονισμού, μι
κροπολιτικής, τεχνητής αποσιώπησης - α
ντιθέσεων ή και μεγέθυνσης υπαρκτών 
διαφορών.

ΜΕΤΑΞΥ ΣΟΒΑΡΟΥ KAÍ ΑΣΤΕΙΟΥ
Α Π Ε Λ Π ΙΣ Μ Ε Ν Ο Σ  πήγα στο πρώτο εφη- 

μεμεύον νοσοκομείο, που βρήκα μπροστά μου 
και ζήτησα να εξεταστώ!
- Τι έχεις: με ρώτησε ο γιατρός.

j  θέλω να μου βγάλεις τις... βόέλλες!
- Ποιες... βόέλλες:
- Αυτές που πίνουν το αίμα μου γιατρέ!
- Πούντες:
- Δεν τις... βλέπεις γιατρέ: ρώτησα Εχουν 
γεμίσει το κορμί μου και ρουφάνε το αίμα μου 
με... αυξημένους λογαριασμούς! Είναι βόέλλες 
του OTE, της ΔΕΗ, της ΕΥΔΑ Π . τωνΕΑΤΑ, 
του ΟΣΕ, της Ολυμπιακής, του ΚΤΕΑ...
- Κατάλαβα! μου λέει ο γιατρός. Μόνο που 
έκανες λάθος που ήρθες σε μένα. Επρεπε να 
πας σε άλλο γιατρό...
- Ποιο γιατρό:
- Τον... Παλαιοκρασσά!
- Μα αυτός... δεν είναι γιατρός! του λέω.
- Τί είναι...
- Αυτός είναι... χασάπης! Είναι... γδάρτης!
- Είναι ο καλύτερος... χειρουργός! μου λέει ο 
γιατρός. Σ  ' αυτόν να πας και να ζητήσεις να 
σου βγάλει τις... βόέλλες!

Κούνησα το κεφάλι μου ειρωνικά και είπα:
- Μωρέ καλά λένε ότι οι γιατροί σε στέλνουν 
από τον ένα στον άλλο...
- Κοίταζε να ιόείς! μου λέει ο γιατρός.
- Τι θέλεις:
- Εσένα μπορεί να σε γιατρέψει κιιι... ψυχία
τρος!
- Ποιος... ψυχίατρος:

*!- Ο ... Μητσοτάκης! Ξέρει την ψυχολογία του 
πολίτη καλύτερα και από τον... Φρόιντ! Σου 
βρίσκει ακριβώς από ποτέ έχεις πάθει φορολο
γικό σοκ...
- Ο Μητσοτάκης... δεν είναι ψυχίατρος! του 
λέω.
- Τι είναι;

‘i -  Είναι... κτηνίατρος! μας θεωρεί όλους για 
κτήνη και γ ι ' αυτό μας συμπεριφέρεται, όπως

Οι βδελλε
μας σνμπεριφερεται...
- Δηλαδή;
- Δηλαδή, ετοιμάζεται να μας πουλήσει σαν... 
βόδια, στα Σκόπια και την Ε Ο Κ ...

Εφυγα από το νοσοκομείο και πήγα στο... 
ιατρείο του... Παλαιοκρασσά!
- Μέσα είναι ο... γιατρός; ρώτησα την ιδιαιτέρα 
του.
- Ποιος... γιατρός;
- Ο . . .  γιατρός των Οικονομικών!

Του ΖΗΣΗ 
ΤΣΙΡΙΓΚΟΥΛΗ

- Μέσα είναι! μου λέει η ιδιαιτέρα. Εχετε ραντε
βού μαζί του;
- Οχι! της λέω.
- Τότε δεν μπορείτε να τον δείτε...
- Μα είναι ζήτημα ζωής και θανάτου...
- Δεν μπορείτε κύριε! Πρέπει να κλείσετε ρα
ντεβού...
- Ωραία! Κλείστε μού ραντεβού...
- Σας κλείνω, μου λέει η ιδιαιτέρα, ραντεβού 
για τον ερχόμενο χρόνο...
- Δηλαδή;
- Δηλαδή, για τον Φεβρουάριο του 1993...
- Μα που... βρισκόμαστε; έβαλα τις φωνές. 
Στο... ΙΚΑ και πρέπει να πάρουμε σειρά για...

εγχείρηση στον επόμενό χρονο;
- Δεν ξέρω κύριε, μου λέει η ιδιαιτέρα, μόνο 
τότε μπορεί να σας δει ο... γιατρός!
- Μα μέχρι τότε, θα τάχω... τινάξει!
- Δυστυχώς, μου λέει η κυρία, μόνο τότε μπο
ρεί να σας κοιτάξει...
- Ας έρθει τότε στον... Παράδεισο, της λέω, να 
με... κοιτάξει! Θα του πει πού ακριβώς βρί
σκομαι, στην είσοδο ο... Αγιος Πέτρος!

Εφυγα και από το ιατρείο του Παλαιοκρασ
σά και πήγα να με ιδεί ο... Ανδριανόπουλος! 
-... Γιατρέ, του λέω, δεν είμαι καλά...
- Τι έχεις;
- Εσω προβλήματα με το... πορτοφόλι μου και 
με την υγεία μου...
- Τι προβλήματα;
- Το πορτοφόλι μου είναι διαρκώς... άδειο και 
αυτό κάνει κα τη ζωή μου να είναι άδεια..
- Χρειάζεσαι... ιδιωτικοποίηση προτού είναι 
πολύ αργά! μου λέει. Θα το πω του Μηταοτά- 
κη...
- Τι θα του πεις;
- Νασε... πουλήσειγια.. προβληματική επιχεί
ρηση!
- Μα όλοι οι Ελληνες έχουν τα ίδια συμπτώμα
τα...
- Εννοια σου, μου λέει και θα πουληθείτε όλοι 
και μάλιστα σε καλή τιμή...

Εφυγα και από τον Α νδριανόπουλο και κα
θώς πήγαινα στο σπίτι μου, είδα την Κινητή 
Μονάδα Α ιμοδοσίας του Ερυθρού Σταυρού και 
άκουσα μια νοσοκόμα να μου λέει:
- Μήπως θα θέλατε κύριε να δώσετε λίγο αίμα 
για τους πάσχοντες συνανθρώπους μας;
- Εγώ δεν μπορώ! της είπα. Ευχαρίστως όμως, 
να σας δώσω μια διεύθυνση εδώ πιο κάτω, 
στην οποία θα βρείτε άφθονο αίμα...

Και της έδωσα τη διεύθυνση της... Εφορίας, 
ο... βλάκας!

Ενώ έπρεπε κανονικά να δώσω.τη διεύθυνση 
του... Μητσοτάκη!

Πτώμα στο 
Αγκίστρι

Πτώμα άγνωστου άνδρα ηλικίας 
40-45 χρονών περίπου ενδε- 
δυμένο μόνο με παντελόνι 
σκούρο καφέ εκβράστηκε χθες 
στη θαλάσσια περιοχή Δ. Αγουν - 
έρας Αγκιστριού Αίγινας. Περιου- 
νελλέγει από πλωτό σκάφος του 
Λ.Σ. και σήμερα διακομίσθηκε στο 
Νεκροτομείο Πειραιά για νεκρο
ψία. - νεκροτομή. Προανάκριση 
διενεργεί το Λιμεναρχείο Αίγινας.

ΚΗΔΕΙΕΣ
Την πολυαγαπημένη μας μητέρα, 
θυγατέρα, αδελφή, θεία, εξαδέλφη 

' και ανιψιό
ΜΕΡΣΙΝΗ (ΛΟΥΙΖΑ) ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ- 

ΔΟΥ 
ετών 45

κηδεύουμε αύριο Δευτέρα 10-2-92 
και ώρα 3.30 μ.μ. από τον Ιερό Ναό 
του Κοιμητηρίου Περιστεριού.
Η κόρη της Κατερίνα, η μητέρα της 
Μαρία, τα αδέλφια της Στρατός και 
Τασόύλα, τα ανίψια, τα εξαδέλφια. 
οι θείοι, οι λοιποί συγγενείς.

Την πολυαγαπημένη μας σύζυγο, 
μητέρα, γιαγιά, αδελφή και θεία 
Ευσταθία Πολυμενάκου κηδεύουμε
αύριο Δευτέρα 10/2/92 και ώρα 2:45 
μ.μ. εκ του Ιερού Ναού Αγίου Νικο
λάου Κοιμητηρίου Ζωγράφου.

Ο σύζυγος Πέτρος, τα παιδιά Μιμή 
- Εύα, ο εγγονός Δημήτρης, τα 
αδέλφια Ρωξάνη Παπαδοπούλου, 
Ευάγγελος και Πόπη Κωσταροπού- 
λου, τα ανίψια και οι λοιποί συγγενείς.

ΑΠ: Πρέπει να σας πω, ότι δεν 
είχαν απασχοληθεί ιδιαίτερα με 
το θέμα. Σίγουρα όμως, τουλάχι
στον στη σοσιαλιστική ομάδα, υ
πήρξε μιά απόλυτη ικανοποίηση. 
Είχαν όμως, ήδη πειστεί, από τη 
δική μας ενημέρωση, πως τίποτα 
από αυτά, δεν ήταν αλήθεια και 
πως πρόκειτο για μια πολιτική 
δίωξη. Οι χρηστιανοδημοκράτες 
αποδέχτηκαν το αποτέλεσμα θά
λε γα ψύχραιμα, χωρίς κάποιες α
ντιδράσεις.

ΕΡ.: Θα θελα να ρωτήσω ποια εί
ναι η εικόνα της σημερινής Ελλά
δας στα μάτια των ευρωβουλευ
τών;

ΑΠ.: Υπάρχει μια εικόνα, όχι 
ιδιαίτερα θετική. Πρώτο, γιατί 
δείχνουμε πως όσες προσπά
θειες κι αν κάνει η Κοινότητα για 
να μας βοηθήσει είμαστε ακόμα 
ανεπαρκείς να τις αξιοποιήσου- 
με και να συμβαδίσουμε με τις 
άλλες χώρες. Δεύτερο στοιχείο, 
που τώρα τελευταία, έχει επηρε
άσει αρνητικά τη στάση των ευ
ρωβουλευτών, είναι η ανεπάρ- 
κειά μας στα Βαλκάνια. Εχουμε 
φτάσει στο σημείο να έχουμε μό
νο εχθρούς στα Βαλκάνια. Μέχρι 
τώρα είχαμε το πρόβλημα της 
Τουρκίας. Ηταν κατανοητό, ό
πως κατανοητό είναι και το πρό
βλημα με τα Σκόπια. Αλλά όμως 
εμφανιζόμαστε να έχουμε προ
βλήματα και με τη Βουλγαρία και 
με την Αλβανία. Ετσι αρχίζει να 
διαμορφώνεται μια άποψη, ότι 
δεν είναι δυνατόν για όλα να 
φταίνε οι άλλοι. Κάπου πρέπει 
λένε να έχουμε και εμείς ευθύ
νη γ ι' αυτή την κατάσταση.

Αυτή η εικόνα οδηγεί σε μιο 
διαπίστωση, που είναι πολλύ επι
κίνδυνη για μας. Οτι δηλαδή-α 
φού η Ελλάδα έχει μη φιλικές 
σχέσεις με τις βαλκανικές γειτο 
νικές της χώρες, σημαίνει ότ 
δεν μπορεί να παίξει κάποιο κοι 
νοτικό ρόλο σ ' αυτή την περιοχή. 
Τούτο είναι πάρα πολύ βασικό 
γιατί όλοι πιστεύαμε πως η Ελλά
δα, σαν η μόνη κοινοτική χώρα 
στα Βαλκάνια, - που έχει και μια 
σταθερότητα πέραν των όποιων 
οικονομικών προβλημάτων - θα 
μπορούσε να παίξει έναα σταθε
ροποιητικό ρόλο στην περιοχή. 
Αυτό το ρόλο φαίνεται πως δεν 
μπορούν να μας τον εμπιστευ- 
θούν τώρα πιά.

ΕΡ: Να ρωτήσω κάτι άλλο, αφού 
είσθε ευρωβουλευτές του ΠΑ
ΣΟΚ. Πιστεύετε, πως θα έχει πολι
τικά οφέλη το Κίνημα από την ε
κλογική αναμέτρηση στη θ' Αθή
νας όταν μάλιστα τα υπόλοιπα 
κόμματα δεν λάβουν μέρος;

ΑΠ: Εάν δεν μετάσχουν τα άλ 
λα κόμματα θα είναι πάρα πολύ 
δύσκολη, η εξαγωγή κάποιων πο
λιτικών συμπερασμάτων. Β ε
βαίως, αν το ΠΑΣΟΚ, εξασφαλί
σει ένα μεγαλύτερο αριθμό ψή
φων, από εκείνον που είχε στην 
τελευταία εκλογική αναμέτρη
ση, αυτό θα είναι ένα σημαντικό 
στοιχείο. Πρέπει, όμως, να δε
χθούμε πως αν δεν αναμετρη
θούν τα άλλα κόμματα και δεν 
υπάρξει ανταγωνισμός και μετα
ξύ των υποψηφίων βουλευτών - 
όπως δεν θα υπάρξει αφού αυτοί 
θα έχουν καθοριστεί με τη λίστα - 
μπορούμε να οδηγηθούμε σε κά
ποιες αδιάφορες εκλογές, παρά 
το γεγονός, ότι η κατάσταση σή
μερα στην Ελλάδα είναι τέτοια, 
που θα δικαιολογούσε ένα ξεση
κωμό του κόσμου.

ΕΡ: Θεωρείτε δηλαδή ότι είναι 
σφάλμα η εκλογική αυτή αναμέ
τρηση;

ΑΠ: Οχι δεν μιλώ για σφάλμα, 
αλλά έχω κάποιες επιφυλάξεις 
αν αυτές οι εκλογές μπορούν να 
δώσουν κάποιο αποτέλεσμα που 
να μπορεί να έχει γενικότερες 
επιπτώσεις, στην πολιτική κατά
σταση της χώρας.


